
ČERVEN 2015  ročník 17, číslo 2

 Vážení spoluobčané 
a čtenáři Semčického zpravodaje,

s blížícím se létem se ve Vašich domácnostech obje-
vuje další vydání Zpravodaje. Tak jak čtvrtrok utekl 
rychle, událo se i v obci mnoho nového. Asi největší 
akcí je provádění výkopových prací a pokládka kana-
lizačního a vodovodního řadu na hlavní silnici. Jedná 
se o činnost, která zasahuje do našeho každodenního 
života, ale snad už se pomalu blížíme ke konci.

Bohužel nebyly schváleny dotace od Ministerstva 
pro místní rozvoj na víceúčelové hřiště v ZŠ ani gran-
tový program fi rmy Škoda Auto, a. s., na pořízení 
ukazatelů rychlosti v obci, což nás mrzí, ale nedá se 
nic dělat. Určitě to nevzdáme a budeme se o dota-
ce pokoušet dál. Naopak se nám podařilo získat tři 

dotační kontejnery od fi rmy EKO-KOM, a. s., (dva na 
plast a jeden na papír), takže doufám, že se tím poda-
ří zlepšit pořádek na sběrných místech.

30. května proběhl dětský den, který se snad vyda-
řil a dětem se líbil. Sešlo se jich více než sto, za což 
jsme velice rádi, a je to pro nás ta největší odměna. 
Ráda bych proto poděkovala všem, kteří se postarali 
o zdárný průběh akce. Velký dík patří zejména Petře 
Hornerové a jejímu manželovi Davidovi, kteří připra-
vili spoustu atrakcí na stanovištích a přivezli potřeb-
né vybavení.

Závěrem mi pak dovolte popřát Vám všem krás-
né prázdniny, příjemné prožití zasloužené dovolené 
a pohodové letní dny.
 Eva Horáková, starostka obce
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USNESENÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE SEMČICE

ZE DNE 5. 5. 2015

č. j. 
92/2015

Zastupitelstvo obce Semčice
I. Bere na vědomí
1. Důvodovou zprávu:

a) k Rozpočtovému opatření č. 2/2015;
b) k revokaci bodu č. 5 , usnesení ze 17. 3. 2015 

(č. j. 34/2015) ke Zprávě o výsledku obce 
Semčice za rok 2014, v návaznosti na § 17, odst. 
6, zákona č. 250/2000 Sb., ve znění pozdějších 
předpisů;

c) k revokaci bodu č. 7, usnesení ze 17. 3. 2015 
(č. j. 34/2015) k Závěrečnému účtu obce Semči-
ce 2014, v návaznosti na § 17, odst. 6, zákona 
č. 250/2000 Sb., ve znění pozdějších předpisů;

d) k Účetní závěrce obce Semčice za rok 2014;
e) k Obecně závazné vyhlášce č. 2/2015;
f) ke Směrnici č. 2/2015 o poskytování darů 

z rozpočtu obce;
g) k pronájmu nebytových prostor v č. p. 41;
h) k dodatku smlouvy č. 3/2013 Smlouvy o odvo-

zu komunálního odpadu;
ch) k Výroční zprávě za rok 2014;

i) k hodnocení nabídek ve věci pronájmu obec-
ních pozemků;

j) k žádosti o poskytnutí dotace na činnost 
základní organizace Svazu postižených civili-
začními chorobami v Dobrovici;

k) k žádosti o příspěvek Asociace rodičů a přá-
tel zdravotně postižených v ČR, z. s., Klubu 
Radost Barákova 23 Prostějov.

II. Schvaluje
1. Program zasedání zastupitelstva obce.
2. Ověřovatele zápisu Ing. Františka Šturmu a pí 

Petru Hornerovou.
3. Navrhovatele usnesení Ing. Františka Puršla 

a p. Michala Šimůnka.
4. Rozpočtové opatření č. 2/2015:

Výdaje dorozpočtovat

P
ar

ag
ra

f

P
ol

ož
ka

UZ Text  Kč 

3119 6121  budovy, stavby (hřiště škola) 61 250,00 

3419 6121  
budovy, stavby 
(TJ Semčice - vod.přípoj.)

500,00 

   Celkem 61 750,00

Výdaje navýšit
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6171 5136  
místní správa- knihy 
předplatné

3 855,00 

6171 5171  opravy 1 500,00 
6171 5909  ostatní výdaje 2 796,00 

   Celkem 8 151,00 

Celkem

   Celkem 69 901,00

Výdaje ponížit 
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UZ Text  Kč 

 8115  snížení BÚ o 69 901,00

5. Revokaci bodu č. 5, usnesení ze 17. 3. 2015 (č. j. 
34/2015) Zprávu o výsledku přezkoumání hospo-
daření obce Semčice za rok 2014 bez výhrad.

6. Revokaci bodu č. 7, usnesení ze 17. 3. 2015 (č. j. 
34/2015) Závěrečný účet obce Semčice za rok 2014 
bez výhrad.

7. Účetní závěrku obce Semčice za rok 2014 bez 
výhrad.

8. Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2015, kterou se 
mění Obecně závazná vyhláška č. 1/2015 o sta-
novení systému shromažďování, sběru, přepravy, 
třídění, využívání a odstraňování komunálních 
odpadů a nakládání se stavebním odpadem na 
území obce Semčice.

9. Směrnici č. 2/2015 obce Semčice o poskytování 
darů z rozpočtu obce.

10. Doporučení komise na pronájem nebytových pro-
stor v č. p. 41 na pozemku p. č. st. 46 v obci Semči-
ce, k. ú. Semčice za účelem provozování kadeř-
nictví, manikúry a masáží pí Lence Mitregové.

11. Dodatek č. 3/2013 Smlouvy o odvozu komunál-
ního odpadu s fi rmou Compaq Mladá Boleslav, 
s.r.o.

12. Výroční zprávu obce Semčice za rok 2014 pod-
le zákona č. 106/1999 Sb. o svobodném přístupu 
k informacím, ve znění pozdějších předpisů.

13. Doporučení komise nevybrat žádnou z nabídek 
záměru pronájmu obecních pozemků č. 338/71, 
360/12, 360/14, 396/3, 543/2 a 554/1 v k. ú. Semči-
ce za účelem zemědělské výroby a zrušit záměr 
pronájmu obecních pozemků.

14. Dotaci základní organizaci Svazu postižených 
civilizačními chorobami  ČR, z. s. v Dobrovici ve 
výši 2 200 Kč na kalendářní rok 2015.

III. Neschvaluje
1. Žádost o poskytnutí příspěvku Asociaci rodičů 

a přátel zdravotně postižených dětí v ČR, z. s., 
Klub Radost, Barákova 23, Prostějov.

IV. Ukládá starostce Evě Horákové
1. Uzavřít nájemní smlouvu s pí Lenkou Mitrego-

vou na pronájem nebytových prostor v č.p. 41 
na pozemku p. č. st. 46 v obci Semčice za účelem 
provozování kadeřnictví, manikúry a masáží.

2. Uzavřít dodatek č. 3/2013 Smlouvy o odvozu 
komunálního odpadu s fi rmou Compag Mladá 
Boleslav
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3. Uzavřít smlouvu o poskytnutí veřejné fi nanční 
podpory (dotace) se základní organizací Svazu 
postižených civilizačními chorobami v ČR, z. s. 
v Dobrovici.

4. Informovat zájemce o pronájem obecních pozem-
ků o výsledku výběrového řízení.

V  Semčicích 5. 5. 2015

USNESENÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE SEMČICE

ZE DNE 2. 6. 2015

č. j. 
113/2015

Zastupitelstvo obce Semčice 

I. Bere na vědomí
1. Důvodovou zprávu:

a) ke změně stavby a rozšíření skladovacích 
kapacit posklizňové linky Semčice;

b) k udělení plné moci členovi zastupitelstva 
k účasti na valné hromadě a. s. Vodovody 
a kanalizace Mladá Boleslav;

c) ke smlouvě o odběru a zpracování bio-
odpadu s fi rmou Zemědělská výroba 
Heřmanský s r o.;

d) k žádosti o dotaci Sboru dobrovolných hasičů 
Semčice na projekt „Požární sport mládeže“;

e) k žádosti o dotaci Tělovýchovné jedno-
tě Sokol Pěčice na podporu mládežnického 
fotbalu;

f) k žádosti pana Manna na provedení vodovod-
ní a kanalizační přípojky z obecního pozem-
ku č. 590/2 (pozemní komunikace) v k. ú. 
Semčice;

g) k žádosti o odkoupení slepé uličky a oddělení 
od parcely č. 73/14 v k.ú. Semčice Ing. Josefu 
Heřmanskému a pí Jitce Heřmanské;

h) k neposkytnutí fi nanční podpory v grantovém 
programu „Dopravní bezpečnost“ fi rmy Škoda 
Auto a. s.

ch) k neposkytnutí dotace Ministerstva pro místní 
rozvoj na sportovní víceúčelové hřiště v areálu 
ZŠ Semčice;

i) ke jmenování jedné třetiny školské rady 
dle zákona č. 561/2004 Sb., školský zákon, 
§ 167, ve složení: Mgr. Bc. Nenčo Jordanov, 
Mgr. Ludmila Kredbová a pí Vlasta Mičíková;

j) ke jmenování šéfredaktora Semčického zpra-
vodaje Mgr. Bc. Nenčo Jordanova;

k) k získání dotačních kontejnerů na plast a papír 
od fi rmy EKO-KOM, a. s., a umístění kontej-
nerů v obci.

II. Schvaluje
1. Program zasedání zastupitelstva obce.
2. Ověřovatele zápisu p. Petra Košťála a Ing. Františ-

ka Puršla, CSc.
3. Navrhovatele usnesení Mgr. Bc. Nenčo Jordanova 

a Ing. Františka Šturmu.
4. Změnu stavby a rozšíření skladovacích kapacit 

posklizňové linky Semčice za podmínky dodržení 

platných hygienických limitů a výsadby odhluč-
ňovacího pásu.

5. Člena zastupitelstva Evu Horákovou k účas-
ti na valné hromadě akciové společnosti 
Vodovody a kanalizace Mladá Boleslav, a. s., 
dne 4. 6. 2015.

6. Smlouvu o odběru a zpracování bioodpadu s fi r-
mou Zemědělská výroba Heřmanský s.r.o. 

7. Žádost o dotaci Sboru dobrovolných hasičů 
Semčice ve výši 5 000 Kč na projekt „Požární 
sport mládeže“.

8. Žádost o dotaci Tělovýchovné jednoty Sokol Pěči-
ce ve výši 5 000 Kč na podporu mládežnického 
fotbalu.

9. Zrušení rozhodnutí o zamítnutí žádosti pana Kar-
la Manna z usnesení zastupitelstva č. j. 41/2013 ze 
dne 25. 2. 2013, bod jednání č. 18.

10. Žádost pana Karla Manna na provedení vodo-
vodní a kanalizační přípojky z obecního pozem-
ku č. 590/2 (pozemní komunikace) pro rodin-
ný dům umístěný na parcele č. 338/54 v k. ú. 
Semčice.

III. Neschvaluje
1. Žádost Ing. Heřmanského a pí Jitky Heřmanské 

na odkoupení slepé uličky a oddělení od parcely 
č. 73/14 v k. ú. Semčice.

IV. Ukládá starostce Evě Horákové
1. Uzavřít Smlouvu s fi rmou Zemědělská výro-

ba Heřmanský, s. r. o., na odběr a likvidaci 
bioodpadu.

2. Uzavřít Smlouvu o poskytnutí veřejné fi nanční 
podpory k žádosti o dotaci se Sborem dobrovol-
ných hasičů Semčice.

3. Uzavřít Smlouvu o poskytnutí veřejné fi nanč-
ní podpory k žádosti o dotaci s Tělovýchovnou 
 jednotou Sokol Pěčice.

4. Zjistit potřebu revize lávky přes Semčický potok.

V.  Ukládá předsedovi fi nančního výboru 
Petru Košťálovi

1. Vypracovat zprávu o rozpočtových příjmech do 
obecního rozpočtu za 1. pololetí roku 2015.

V Semčicích 2. 6. 2015
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ZE STARÝCH SEMČIC

(Z místních kronik vybrala J. Čvančarová)
Nejstarší zmínka o obecní komunikaci v naší kro-

nice je z roku 1863. Jednalo se o rozdělení palouků 
pod obcí občanům, kteří měli za to pečovat o obec-
ní cesty. Ovšem nedošlo nikdy ke shodě, zda prová-
dět údržbu, nebo platit penězi, a tak se nakonec ani 
nepracovalo, ani neplatilo a cesty se stávaly bezedný-
mi močály. Později se výdaje na údržbu cest hradily 
obecními přirážkami k dani.

Další bolestí byla polní cesta, která spojovala 
Semčice a Ctiměřice. Tato cesta na konci katastru 
tvořila hluboký úvoz, který byl tak úzký, že projel jen 
jeden povoz a valnou část roku nebyl pro bláto nebo 
sníh sjízdný vůbec. V těch dobách se chodívalo více 
po pěšině, která končila na silnici nad cihelnou (nyní 
sportovní areál). V roce 1883 postavili občané silnici 
a chtěli, aby byla uznána jako okresní. Okres ji však 
do své správy nevzal, ježto silnice neměla význam 
spojky se silnicí jinou a sloužila jen místní potřebě. 
Kolem této silnice vysázeli rolníci František Krejčík 
a František Heřmanský třešňovou alej. Na nové silnici 
byla provedena jen planýrka a štětění až v roce 1892. 
Rozvržena byla povinnost na každého poplatníka, 
a to tak, že na každých 1 zlatý 50 krejcarů přímé daně, 
měli jednotlivci odvézti 1 q škváry z dobrovického 
cukrovaru, za povoz stanoveno platit 13 krejcarů. 
Dělník na této práci dostával denně 60 krejcarů a za 
potah 1 zlatý 80 krejcarů mzdy.

V roce 1908 jednalo obecní zastupitelstvo o dvou 
návrzích stavby silnice až do Mladé Boleslavi. Jeden 
návrh vedl silnici přes Ctiměřice a Jemníky do Ml. 
Boleslavi. Druhý návrh, který byl přijat, vedl silni-
ci ze Semčic přes Ctiměřice, Holé Vrchy a Řepov do 
Ml. Boleslavi. Projekt byl později uskutečněn s jed-
nou odchylkou, místo přes Řepov vedena silnice přes 
Kolomuty na silnici k Plazům. Na naléhání okresní-
ho úřadu stavba této silnice započala. Peníze v částce 
7.000 K (od r. 1900 platily koruny) vypůjčeny v Hos-
podářské záložně v Ml. Boleslavi. Kámen rozhodnuto 
vzít ze skály pana Františka Starého, a to 1 m3 za 60 
haléřů.

V letech 1927–28 při parcelaci velkostatku získala 
obec přídělem stavební pozemky, které prodala obča-
nům, a během krátké doby zde vyrostly dvě nové ulice 
rodinných domků. Silnice zde byly blátivé, vyštětěny 
byly až v roce 1943.

Významná komunikační změna nastala v roce 
1929. Do té doby veřejná cesta, spojující silnici od 
Pěčic, od hlavní budovy semenárny, se středem obce 
u staré školy (nyní Dům služeb), vedla dvorem vel-
kostatku (nyní statek Heřmanských), nabytá právem 
vydržení. V noci zůstávala alespoň malá vrátka ve 
vratech na obou koncích otevřená. Po dohodě velko-
statku s panem Krejčíkem (usedlost č. p. 18, nyní dět-
ské hřiště), byla postavena nová silnice mezi dvorem 
a usedlostí Krejčíkových. Zároveň byla zrušena ulič-

ka, kterou vedla pěšina mezi hřbitovní zdí a usedlostí 
Svobodových (nyní Mičíkovi), kterou se odpradávna 
chodilo ze vsi na pěčickou silnici. Ulička byla opřede-
na strašidelnými pověstmi v dobách, kdy se na straši-
dla věřilo.

V roce 1937 se začala projednávat výstavba obecní 
silnice přes les na Holi až k Boleslavské cestě (Bole-
slavská cesta vedla ze Žerčic k Holým Vrchům). Ces-
ta na Hol byla po celé délce jílová a často nesjízdná 
a s velkým spádem. Část lesa dal k výstavbě darem 
majitel lesa lesní rada František Fencl. Silnice se 
stavěla svépomocí a bylo to veliké dílo s velkými 
fi nančními náklady. Stavělo se od roku 1941 a v roce 
1946 se na stavbu používal kámen z Hrdoňovic, ale 
i kámen získaný vylámáním vrstvy skály, která byla 
odkryta při probírce asi dvoumetrové vrstvy hlíny 
v lese. Tvrdý pískovcový kámen místní těžili ručně 
a pokládán byl pod vedením dílovedoucího Josefa 
Svačiny, rolníka č. p. 35. Silnice v té době pokročila 
až nad les a napojila se zase na původní cestu. Podle 
lesa se odkryly výrony vody a musely se položit dre-
nážní trubky k odvedení vody do příkopu a položit 
fašiny pod štět. Dnem 2. května 1948 bylo toto dílo 
dokončeno.

V roce 1938 byla okresní silnice od Úherců až 
na křižovatku ke Ctiměřicům částečně narovnána, 
rozšířena a vydlážděna žulovými kostkami do beto-
nu. V roce příštím byla dodělána až ke Kampeličce, 
včetně odboček. To je právě ta silnice, která se nyní 
bourá pro vodovod. Při rovnání a dláždění tohoto 
průtahu obcí od Dobrovice k Žerčicům byly, v rámci 
částečného vyrovnání, zabrány části zahrad Jaroslava 
Nastoupila č. p. 37, Václava Novotného č. p. 24 (bývalá 
hospoda u Misíků), Františka Volfa č. p. 26 a Bohumi-
la Drbohlava č. p. 30. V hostinci Novotných byl roz-
bourán do té doby používaný kuželník. Přes potok od 
Ctiměřic byl postaven nový široký most, místo staré-
ho klenutého cihlového mostku. Tato výstavba trvala 
dva roky.

V roce 1939 byla dokončena úprava a vyštětění pol-
ní cesty vedoucí od obce k Ovčárnům. Všechny práce 
se dělaly v „dobrovolné pracovní povinnosti“, která 
byla rozepsána na jednotlivé občany a práce potažní 
podle výměry polí, podle placení obecních přirážek 
zvýšených o jednu čtvrtinu. Kdo neoddělal, musel 
zaplatit určenou částku, ze které se platily mzdy těm, 
kteří zde dělali navíc, nebo stále. Chodit na obecní 
dílo se stalo pro občany samozřejmostí. V době volné 
zde bylo několik desítek lidí ze všech vrstev obyvatel, 
kteří dělali planýrku, a mezi týdnem stálá parta štěti-
la. Uvědomělou prací bylo dílo, které začalo u „panské 
kůlny“ (shořela), doděláno až k rozcestí do Jiří a Sliv-
ky a druhá odbočka k poli Na Královým. V roce 1939 
akce ukončena malou slavností.

V šedesátých a sedmdesátých letech byly ně-
které obecní cesty vyasfaltovány. V dobách scelová-

SEMČICKÉ SILNICE, CESTY A PĚŠINY
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ní pozemků byly některé cesty zrušeny. V roce 1974 
to byla cesta zvaná Chodenská. Byla to cesta polní, 
odbočující od silnice žerčické na kraji Semčic, směrem 
k lesu. Rozoráním této cesty a likvidací křovin kolem 
byl získán 50 ha veliký lán pole vcelku.

O dva roky později byla zlikvidována cesta vedou-
cí Važiny směrem na boleslavskou cestu, když byla 
vykácena třešňová alej pana Václava Sládka č. p. 28. 
Boleslavskou byla od pradávna nazývána hlavní alej 
holského lesa, vedoucí od Žerčic rovně směr Holé 
Vrchy. Chodilo se po ní, v dobách kdy silnic nebylo, 
pěšky do Mladé Boleslavi, nebo tudy koňské a kravské 
potahy jezdily na pole. V rámci scelování pozemků ji 
v roce 1976 statek rozoral. V roce 1978 se ale začala 
upravovat lesní cesta od holské hájovny (zbořena) nad 
Žerčice, protože se připravovala výstavba vodojemu 
na Šafranici. Tato akce také přispěla k lepšímu přístu-
pu k lesní těžbě dřeva.

O zlepšení některých komunikací se také zasloužil 
cyklistický Závod míru. V roce 1981 byla mimořádně 
pokryta novou vrstvou pravé asfaltové směsi silnice 
od Plaz přes Ctiměřice, Semčice do Jabkenic a vozov-

ka byla částečně rozšířená na úkor krajnic. Tato úpra-
va byla dělaná přesto, že silnice byla ve velmi dobrém 
stavu. V roce 1984 byla z téhož důvodu upravena sil-
nice od Ctiměřic přes Semčice do Dobrovice.

V roce 1982 byla vybudována asfaltová silnice 
U Okálů, u podnikových domů, postavených v roce 
1970.

V roce 1989 MNV řešil stížnosti občanů na špatný 
stav silnice od hostince k mateřské škole. Správa silnic 
silnici vyasfaltovala, ale asfalt tekl a lidé se lepili. Pro-
blém vyřešilo až ochlazení počasí.

A už jsme se listováním v naší kronice dostali do 
časů přelomu století, kdy Semčice začínaly prožívat 
největší stavební ruch v historii obce.

Kopalo se a kopalo, stavělo a stavělo. Plynofi kace, 
vodovody, kanalizace, čističky, kabelizace, inženýrské 
sítě, celá nová sídliště rodinných domů v závěrečných 
fázích výstavby úpravy komunikací, silnice, chodní-
ky, výsadba zeleně kolem nich, to už máme všechno 
v živé paměti a kronika to zaznamenává pro budou-
cí pokolení. Za uplynulých sto let se Semčice změnily 
k nepoznání. Díky těm, kdo se o to zasloužili.

ZPRÁVY Z MASARYKOVY ZÁKLADNÍ ŠKOLY 
A MATEŘSKÉ ŠKOLY SEMČICE

Ve škole začnou žákům i učitelům prázdniny 
o 2 dny dříve. Hlavním důvodem jsou práce, které 
budou během prázdnin probíhat v tělocvičně ško-
ly. Nejprve proběhne výměna všech oken, parape-
tů a instalace vnitřních ochranných sítí. Ve dru-
hé fázi budou opraveny, vybroušeny a nalakovány 
parkety.

Dále je v plánu rekonstrukce další části plotu 
kolem školního pozemku. Ve školce budou během 
prázdnin rekonstruovány odpady z umýváren a WC. 
Dále dojde během prázdnin k úpravě záhonů před 
MŠ a výsadbě nové zeleně. Ještě před prázdnina-

mi byl s pomocí několika rodičů obroušen a natřen 
plot před MŠ.

Každoroční samozřejmostí jsou drobné opravy, 
malování kuchyní, obnovení nátěrů na schodech, 
úklid kotelen, sekání trávy…

Termíny prázdnin:
ZŠ  29. 6. – 31. 8. 2015
MŠ 13. 7. – 21. 8. 2015

Přeji všem dětem, žákům i zaměstnancům školy 
a školky krásné prázdniny plné sluníčka a odpočinku. 

Mgr. Jana Kočová, ředitelka školy

PRÁZDNINY VE ŠKOLE A ŠKOLCE

ZÁPIS DO MŠ SEMČICE

Zápis do MŠ proběhl v termínu 18. – 27. břez-
na 2015. Zákonným zástupcům byl termín pro-
dloužen z důvodu dodání potřebného potvrzení. 
Přihláška dítěte musí totiž obsahovat potvrzení dět-
ského praktického lékaře o povinném očkování, 
neboť jen dítě očkované podle očkovacího kalendá-
ře může být dle platných právních předpisů do MŠ 
přijato.

V mateřské škole vzniklo přijetím předškoláků 
do 1. třídy ZŠ 23 volných míst. O tato místa se uchá-
zelo 25 nově příchozích dětí. Z tohoto počtu bylo 
21 dětí přijato od 1. 9. 2015 k předškolnímu vzdělá-

vání. Další 2 děti, které dosáhnou věku 3 let v pro-
sinci 2015, budou přijaty v lednu 2016. Tím bude 
kapacita školky naplněna. Složení přijatých dětí dle 
bydliště:

Semčice ............................. 6 dětí
Ctiměřice ......................... 4 děti
Pěčice .................................. 3 děti
Žerčice ............................... 4 děti
Jabkenice  ........................ 2 děti
Charvátce ........................ 1 dítě
Ledce ................................... 1 dítě

Mgr. Jana  Kočová, ředitelka školy
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Jak jsme Vás již v jednom z předchozích čísel 
informovali, naše škola je zapojena do dotačního pro-
gramu EU Erasmus+. V rámci tohoto programu se 
uskutečňují výjezdy vyučujících do zemí EU, v našem 
případě se jedná o vyučující anglického jazyka, tudíž 
je pochopitelné, že jsou směřovány na Britské ostrovy.

První výjezd se uskutečnil v březnu letošního roku 
a zahrnoval týdenní metodický kurz a týden náv-
štěv ve skotských základních školách. Samozřejmě 
i několik výletů – Edinburgh, St Andrews a Glasgow. 
Cílem našeho projektu je totiž nejen zlepšení jazykové 
vybavenosti učitelů a prohloubení znalostí didakti-

ky a metodiky jazyka, ale i poznání země, jejíž jazyk 
naše žáky učíme. Znalost reálií činí výuku pestřejší 
a zajímavější.

Tohoto kurzu, který se uskutečnil ve velmi zajíma-
vém městě Dunfermline (do 17. století hlavního města 
Skotska), se kromě českých učitelů zúčastnili i vyuču-
jící z Německa, Itálie, Estonska a Lotyšska. Všichni 
si odvezli mnoho nových poznatků a zážitků. Kromě 
toho navázali nová přátelství a užitečné kontakty, kte-
ré jistě využijí i v budoucnu. 

Mgr. Věra Forejtová, koordinátorka projektu 
a účastnice prvního výjezdu

Ve středu 22. 4. 2015 uspořádali žáci 9. třídy pod 
vedením paní učitelky Ing. Ireny Králové Den Země 
pro žáky 1. stupně ZŠ. Žáci plnili úkoly na celkem 
pěti stanovištích:

1. vyrob ruční papír ze starého papíru;

2. hoď odpadkem na cíl (třídění odpadů do 
správných nádob);

3. zapoj elektrický obvod + třídění elektroodpadu, 
vytvoř co nejdelšího hada z vybitých baterií;

4. štafetová soutěž – naplň kbelík hlínou 
z kompostu;

5. vytvoř oblek z plastových obalů.

Mladší žáci si „ekodopoledne“ užili a záro-
veň si hravou formou upevnili návyky důležité pro 
jejich další život ohledně třídění recyklovatelných 
odpadů.

Mgr. Eva Komárková, 
třídní učitelka 
5. třídy

DUNFERMLINE – BÝVALÉ HLAVNÍ MĚSTO SKOTSKA

DEN ZEMĚ

Dne 22. 4. 2015 v poledne jsme se vydali na školní 
zájezd do jižní Anglie. Trasa vedla přes Německo, Bel-
gii a Francii. V ranních hodinách jsme trajektem pře-
pluli kanál La Manche. První den bylo naším cílem 
přístavní město Brighton. Tam jsme navštívili Vodní 
svět a palác Royal Pavilion. Večer jsme se ubytova-
li u hostitelských rodin. Rodiny byly příjemné. Další 
den jsme jeli do Portsmouthu a navštívili jsme námoř-
ní muzeum, mimo jiné i loď admirála Nelsona a inter-
aktivní rekonstrukci bitvy u Trafalgaru, také jsme se 
krátce projeli lodí. Po obědě jsme jeli do skanzenu 
v Chichesteru. Tam byly budovy z období od 13. do 

ZÁJEZD DO VELKÉ BRITÁNIE



7 Semčický zpravodaj • červen 2015

19. století. Večer jsme opět strávili v rodinách. Ráno 
jsme si všechno sbalili a rozloučili se s rodinami. Celý 
den jsme byli ještě v Londýně, tam jsme navštívi-
li nultý poledník v Greenwichi. Dále jsme viděli Big 
Ben, Houses of Parliament a zcela neplánovaně prů-
vod k výročí bitvy z první světové války. Poté jsme šli 
kolem Buckinghamského paláce až k metru a metrem 
do muzea Madame Tussauds. Pak už nás čekala jen 

cesta domů. Jeli jsme Euro tunelem do Francie a poté 
zpět přes Francii, Belgii a Německo. Domů jsme při-
jeli asi ve 3 hodiny odpoledne. Cestovali jsme ještě se 
dvěma dalšími školami z Chomutova a ze Spáleného 
Poříčí. Moc se nám tam líbilo.

Jaroslav Havlát 
a Tomáš Mansfeld, 
žáci 8. ročníku

EUROREBUS 2015

Ve středu 29. 4. 2015 se konalo krajské kolo 
20. ročníku zeměpisné soutěže Eurorebus. Naši ško-
lu reprezentovalo celkem 14 žáků ve třech kategoriích 
v doprovodu pí uč. Šturmové.

Kategorii Junior zastupovali Martin Rösler, Lukáš 
Truksa a Barbora Krejcarová.

Kategorii ZŠ 01 Petra Kyloušková, Terezie Liben-
ská, Štěpán Moc, Matěj Komárek a Dominik Rejmon.

Kategorii ZŠ 02 Adéla Kubínová, Kateřina Gruso-
vá, Kateřina Zoufalá, Eliška Mišnerová, Adéla Mula-
čová a Monika Hornerová.

Soutěž byla rozdělena na několik částí – např. 
písemný test, tipovací soutěž s E-ON nebo doprovod-
ná hra na určitá témata. Po skončení soutěže jsme se 
byli občerstvit v KFC a navštívili jsme muzeum vos-
kových fi gurín, kde byly fi guríny známých českých 
i zahraničních osobností, u kterých jsme se mohli 
vyfotit. Také jsme prošli zrcadlové bludiště a podívali 

jsme se do kaleidoskopického kina. Celý den se nám 
všem moc líbil a doufáme, že se této soutěže zúčastní-
me i příští rok. 

Adéla Kubínová, Kateřina Zoufalá (8. tř)

SOUTĚŽ MLADÝCH ZDRAVOTNÍKŮ 2015

Dne 6. 5. 2015 se vybraní žáci 8. třídy zúčastnili 
soutěže Hlídky mladých zdravotníků, která se kona-
la v lesoparku Štěpánka v Mladé Boleslavi. Naši školu 
reprezentovaly dva týmy po pěti soutěžících. Soutěž 

spočívala v tom, že každé družstvo muselo ošetřit zra-
něné osoby na několika stanovištích v určitém časo-
vém intervalu. Zde jsme využili znalosti z výchovy ke 
zdraví, ale i z přírodopisu, protože mezi doprovodné 
soutěže patřil např. přírodovědný kvíz, transport na 
nosítkách, kvalita námi provedené resuscitace nebo 
obvazová technika. Museli jsme jednat rychle, ale 
soustředěně, abychom zraněného člověka zachráni-
li. Ošetřovali jsme různé typy poranění, jako např. 
vyvrknutý kotník, tepenné krvácení, poranění páte-
ře nebo uzavřenou zlomeninu. Za každé dobře nebo 
chybně provedené ošetření se nám přičítaly nebo ode-
čítaly body, které potom vedoucí sečetli a vyhlásili 
vítěze. 

Celkem bylo z 2. stupně 9 družstev. Jedno družstvo 
z naší školy se umístilo na 3. místě a druhé na 6. mís-
tě. Všem se tato soutěž moc líbila a určitě jsme si v ní 
vyzkoušeli a dozvěděli plno nových věcí, které nám 
budou v životě velice přínosné.

Kateřina Zoufalá, 
Adéla Kubínová (8. tř.)
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MATEMATICKÉ SOUTĚŽE

Již několikátým rokem se účastníme korespon-
denční matematické soutěže TAKTIK. Žáci, kte-
ří se do této soutěže přihlásí, mohou soutěžit jed-
notlivě nebo ve dvou a tří členných týmech. Soutěž 
má 4 kola, kde se pokaždé potýkají s 8 zábavnými 
úlohami.

V letošním roce se soutěže zúčastnilo 15 týmů – 
3 ze 2. třídy, 2 ze 3. třídy, 4 ze 4. třídy, 2 z 5. třídy, 1 ze 
6. třídy, 2 ze 7. třídy a 1 z 9. třídy.

Všechny týmy z 2. až 4 třídy se umístily na prvním 
místě a naše škola celkově skončila 14. z 381 soutěž-

ních škol. Ostatním týmům přeji, aby jim počáteční 
nasazení a elán vydržely po celou dobu soutěže, která 
trvá celý školní rok.

Dne 12. 5. 2015 proběhlo v Mladé Boleslavi okresní 
kolo Pythagoriády, kam postoupili 3 žáci 8. třídy. 
Všichni se na soutěž pečlivě připravovali, a tak se 
velmi dobře umístili. Všem zúčastněným žákům 
děkuji za úspěšnou reprezentaci naší školy a přeji 
hezké prožití prázdnin.

Renata Rotterová

TŘÍDNÍ VÝLET – OSMIČKA

V pondělí 25. 5. 2015 jeli žáci 8. třídy na školní výlet 
do Prahy. Cílem našeho výletu byla procházka zají-
mavými místy Prahy a návštěva letiště Václava Hav-
la. Dopoledne jsme si prohlédli Václavské náměstí se 
sochou sv. Václava, šli jsme okolo Národního muzea, 
viděli Staroměstský orloj a sochu Jana Husa na Staro-
městském náměstí. S davy turistů jsme se procháze-
li i po Karlově mostě, kde jsme si všimli unikátních 
soch. Naše procházka směřovala i do jiných, historic-
kých zákoutí Prahy. Na přání některých žáků jsme jeli 
i metrem na nové stanice. 

Odpoledne jsme se zúčastnili exkurze na letišti. 
Součástí prohlídky byla i kontrola před letem, kterou 
prochází všichni cestující. Jezdili jsme po ploše letiště 
autobusem, sledovali jsme přilétající či odlétající leta-
dla, hasiče, navigátory a natěšené cestující. Po celou 
dobu jízdy jsme se dozvídali velmi zajímavé informa-
ce o letadlech a provozu letiště z výkladu dlouholeté-
ho pracovníka a bývalého pilota. Na závěr výletu jsme 
se stavili na občerstvení v McDonaldu. Celý výlet se 
nám všem moc líbil a budeme se těšit na další. 

Adéla Kubínová (8. tř.)
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VÝLET – SEDMIČKA

Dne 27. 5. 2015 se naše třída vydala na zámek 
Hrubý Rohozec a Dlaskův statek. Ráno jsme se sešli 
v Kolomutech na vlakové zastávce. Vlak nás odvezl 
do Turnova, kde jsme se hned po příjezdu vydali na 
zámek Hrubý Rohozec. Tam nás průvodce sezná-
mil s historií zámku. Po prohlídce následovalo malé 
občerstvení. Poté jsme pokračovali na Dlaskův statek, 
kde jsme se seznámili s životem prostých lidí. Výlet se 
nám vydařil, dokonce i počasí nám přálo. Již se moc 
těšíme na další společný výlet.

Lucie Košťáková, 
Natálie Hýblová 
a Eliška Špičková (7. tř.)

DOBROLUSE CUP 2015

Dne 5. 6. 2015 se vybraní žáci a žákyně druhého 
stupně ZŠ v Semčicích zúčastnili atletických závodů 
DoBroLuSe Cup. V tomto sportovním klání, které 
se již 4. rokem koná v Dobrovici, si své síly poměřo-
vali zástupci ze čtyř základních škol, a to z Dobro-
vice, z Brodců, z Luštěnic a ze Semčic. Žáci soutěžili 
ve skoku dalekém, skoku vysokém, běhu na 60, 800 
a 1000 m, štafetě 4 x 60 m a ve vrhu koulí. Snažili 
jsme se podat nejlepší sportovní výkony ve čtyřech 
kategoriích: mladší a starší dívky, mladší a starší 
chlapci. Mezi nejúspěšnější reprezentanty naší školy 
patřila kategorie mladších žákyň, které obsadily krás-
né 2. místo. Všem se nám na atletických závodech 
v Dobrovici líbilo a již se těšíme na další ročník, kde 
bude naším cílem získat lepší umístění.

Adéla Kubínová (8. tř.)

PODĚKOVÁNÍ

Chtěli bychom velice poděkovat všem žákům 
a dětem ze Základní školy a mateřské školy v Semči-
cích, jejich rodičům, všem učitelům, občanům Semčic 
a ostatním, kteří se zapojili do sběru a po celý školní 
rok nosili do základní školy víčka od PET lahví pro 
našeho syna Pavla Bošku z Benátek nad Jizerou. Pavel 
je po těžké autonehodě upoután na invalidní vozík. 
Penízky získané sběrem víček poputují do Sanatorií 
Aqua Klim s.r.o v Klimkovicích na doplacení čtyř-
týdenního rehabilitačního pobytu, který bude Pavel 
absolvovat na přelomu září a října 2015. Věříme, že 
specializovaný rehabilitační program Klim thera-
py bude pro Pavla přínosem a dojde ke zlepšení jeho 
motoriky.

Sběr víček pro Pavla bude pokračovat i následují-
cím školním roce.

Moc děkujeme. 
Radka 
a Pavel Vňukovi 
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Určitě nejsem daleko od pravdy, když řeknu, že 
léto milují hlavně děti zejména kvůli prázdninám. 
Mnohým rodičům sice nastanou starosti, kterak 
zajistit hlídání svých ratolestí, ale to jsou záležitos-
ti, které každoročně s neměnnou pravidelností toto 
roční období přináší. Vyváží nám to slunce, koupá-
ní, posezení u ohýnku, výlety a zcela jistě zasloužená 
dovolená, zkrátka chvíle, kdy si můžeme dosyta užít 
společnosti svých blízkých. V dnešní uspěchané pře-
technizované době je potřeba se zastavit a vychut-
návat si zdánlivé samozřejmosti, které nám příro-
da nabízí. Třeba ranní klid a ticho, zpěv ptáků, rosu 
v trávě, stoupající opar nad krajinou či západ slunce. 
Léto nám k tomu poskytuje nepřeberné možnos-
ti a je jen na nás, zda je využijeme. Ještě jednu mož-
nost nám léto nabízí. Věnovat se více než kdy jindy 
svým dětem. Přeci jenom nás nesvazují povinnosti 
vstávání a spěchu do školy či školky a prázdninový 

režim je poněkud volnější a klidnější. Pokud nám to 
povinnosti dovolí, buďme co nejvíce se svými dět-
mi, vyprávějme si s nimi a naslouchejme jim, čtě-
me jim, hrajme si s nimi, choďme či jezděme s nimi 
na výlety.

Nejdůležitější a nejcennější, co můžeme svým 
dětem dát, je naše láska, zájem a náš čas. Žádná sebe-
chytřejší a sebedražší audiovizuální technika nikdy 
nenahradí máminu pusu a pohlazení a tátovu ochra-
nitelskou náruč. Všichni si určitě přejeme, aby naše 
děti uměly jednou tuhle štafetu předat zase dál. Tak 
se tedy snažme, ať máme všichni pěkné letní zážitky, 
nejlépe ty společné a až zase nastanou povinnosti, ať 
máme na co vzpomínat a z čeho čerpat sílu. Tak tedy: 
Léto budiž pochváleno!

Hana Dufk ová, 
zástupkyně ředitelky 
pro vedení MŠ

LÉTO BUDIŽ POCHVÁLENO

Z ČINNOSTI SEMČICKÝCH HASIČŮ

Vážení přátelé, 
dovolte mi Vás seznámit s činností SDH Semčice 

za uplynulé období.
V sobotu 21. února se konal tradiční Masopustní 

průvod. Na devátou hodinu se sešlo okolo 60 pove-
dených masek před hasičskou zbrojnicí, kde na ně 
již čekal připravený alegorický vůz ve formě Šatlavy 
a také Kyzivátova dechová hudba Libáň, která průvod 
po celou dobu hudebně doprovázela. Počasí se nám 
vydařilo a v odpoledních hodinách se masky zdár-
ně dostaly do bodu výchozího a následovala volná 
zábava.

Ve středu 15. dubna jsme uspořádali sběr železné-
ho šrotu, ve kterém jsme naplnili dva traktorové val-
níky a pomohli tím obyvatelům Semčic od přebyteč-
ného železa. Následný víkend 17. a 18. dubna proběhlo 
čištění a poté také bílení nádrže koupaliště.

V neděli 17. května se uskutečnil 4. ročník Memo-
riálu Ing. Petra Vonáška v požárním útoku mlá-

deže. Do areálu MŠ Semčice se po osmé hodině 
ranní začalo sjíždět 18 soutěžících družstev, na kte-
rá již čekalo námi připravené zázemí. Dorazili také 
pozvaní hosté, a to za obec Semčice pan Ing. Fran-
tišek Puršl CSc., dále pan Ing. Jiří Čejka a zástup-
ci rodiny Vonášků. Po deváté hodině po nástupu se 
klání naplno rozběhlo. Soutěžilo se na dva pokusy 
ve třech kategoriích (přípravka, mladší žáci, starší 
žáci), ze kterých se počítal výsledný nejlepší namě-
řený čas. V odpoledních hodinách byla soutěž zdár-
ně zakončena a byly předány diplomy, věcné ceny 
a poháry.

V neděli 6. června jsme se zúčastnili Memori-
álu Josefa Hůlky v požárním útoku v Žerčicích, 
kam jsme tentokráte dovezli pouze družstvo dětí 
a techniku. Muži se pro velkou absenci neda-
li do hromady. Děti se umístily na krásném 
2. místě.

Za SDH Semčice Petr Renner

Z ČINNOSTI VÝJEZDOVÉ JEDNOTKY

Dne 25. 4. jsme byli na dálkové dopravě vody v Jab-
kenicích. Zde se sjely sbory z 11. okrsku a vytvořily 
pomocí požárních stříkaček a hadic vedení, které 
bylo nataženo z Mlýnského rybníka u obory a konči-
lo na statku. Celková délka vedení byla 1100 m v ča-
se 22 minut. 2. května v 21:36 hod nám byl vyhlášen 
požár v obci Žerčice, kde hořelo roští. Na místě jsme 
zasahovali jedním proudem C. Další výjezd jsme měli 
20. května do obce Týnec na požár kůlny u rodinné-
ho domu. Zde jsme přijeli na místo jako 3. a pomohli 
jsme rozebírat zasaženou střechu. Dne 5. května jsme 
vyčistili kanalizaci ve vsi, zbývá nám ještě dodělat 

novou zástavbu a hlavní tah přes vesnici. V sobotu 
23. 5. proběhla okrsková soutěž v požárním spor-
tu, která se konala v Pěčicích na fotbalovém hřišti. 
Bohužel se našemu družstvu nepovedla štafeta, takže 
jsme skončili poslední. V pondělí 1. června jsme 
prošli technickou prohlídkou s naší Máňou, proto 
doufám, že nám bude dobře sloužit i letos. S blíží-
cím se začátkem prázdnin bych Vám chtěl popřát 
hodně zážitků a především hodně šťastných cílů 
bez nehod. 

Za výjezdovou jednotku 
Karel Klimo ml.
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Z  ČINNOSTI MLADÝCH HASIČŮ

V průběhu března jsme se nevěnovali pouze hasič-
ským nácvikům, ale také jsme nakreslili obrázky 
s hasičskou tematikou do soutěže Požární ochrana 
očima dětí 2015. Nejpovedenější obrázky jsme poslali 
na OSH MB, kde ze všech doručených obrázků vybí-
rají ty nejlepší do krajského kola.

V sobotu 18. 4. proběhla brigáda na koupališti, kde 
se po pátečním vypuštění a vyčištění začalo koupališ-
tě bílit. Bílení koupaliště se zúčastnilo 10 „hasičských“ 
dětí, čímž si většina z nich zasloužila permanentku na 
vstup do areálu. Bílit se začalo v 9 hodin ráno a i přes 
nedobílené koupaliště se skončilo v půl 3 odpoledne. 
Koupaliště v následujícím týdnu dobílilo už jen pár 
dospělých hasičských brigádníků.

Třetí část hry plamen jsou štafety, které se konaly 
jako předcházející roky v Mnichově Hradišti na konci 
dubna. Ve štafetě 4 x 60 m se v mladší kategorii naše 
družstvo umístilo na 8. místě a ve štafetě 400 m CTIF 
na krásném 4. místě. Tato umístění nás dostala na 
4. místo v celoroční hře Plamen před poslední částí 
této hry. Zde si také Míša Černý doplnil „odborky“ - 
preventista junior.

Stejně tak jako loni i letos jsme se rozhodli běhat 
požární útok na Boleslavském poháru. První požár-
ní útok se konal na Petkovech, kde se naše družstvo 
v kategorii mladších umístilo na 12. místě a o týden 
později 16. 5. v Dlouhé Lhotě se umístilo na 14. mís-
tě, kde již byla i větší konkurence. Další útoky Bole-
slavského poháru nás čekají 13. 6. v Chotětově, 20. 6. 
v Mladé Boleslavi, 5. 9. v Březně/Židněvsi a poslední 
v Kosořicích 12. 9.

Po velkých přípravách našeho SDH se k nám do 
Semčic sjelo 18 družstev mladých požárníků. Sešli 
se za mateřskou školu, protože zde se konal v neděli 
17. května 4. ročník memoriálu Ing. Petra Vonáška. 
V kategorii přípravka si medaile za 1. místo odvez-

lo družstvo z Kosořic, za 2. místo Chotětov a na 
3. a 4 místě se umístili Všejany. V kategorii „mladší 
děti“ si odvezly putovní pohár Plazy, na 2. místě byly 
děti z Rynoltic a na 3. Semčice A. Putovní pohár star-
ších si taktéž odvezly děti z Plaz, na 2. místě se umís-
tilo družstvo z Chudíře a na 3. místě skončil Chotětov. 
Memoriál se vydařil a spokojení vedoucí a děti se těší 
na další ročník našeho memoriálu.

Poslední část hry Plamen se konala 31. 5. v Cho-
tětově, kde probíhaly disciplíny požární útok CTIF 
a požární útok. Požární útok CTIF, který je jed-
nou z nejtěžších soutěží, se dětem velice podařil, 
doběhly v této disciplíně na 5. místě. Bohužel se 
jim už tolik nepovedl požární útok, ale přesto naše 
družstvo, které celoročně soutěžilo a pracovalo 
v kategorii mladších, skončilo na krásném 5. mís-
tě v celkových výsledcích hry Plamen. Do výsled-
ků se nezapočítávají jen soutěže, ale také celoroční 
činnost hasičské mládeže, kterou prokážou zápisky 
v kronice.

V sobotu 6. 6. jsme se v pravé poledne za hezkého 
slunečného počasí vydali na kole na memoriál Jose-
fa Hůlky do Žerčic. Zde si naši nejmladší doběhli pro 
2. místo v požárním útoku. Po ukončení celé akce 
jsme se zpět domů vrátili opět na kolech. Děkujeme za 
pěkně strávené sobotní odpoledne.

Co plánujeme na léto? V červnu nás ještě čeká 
procházka naučnou stezkou Chlum, kterou plánuje-
me na neděli 21. června. Na středu 24. 6. nacvičuje-
me vystoupení pro seniory a tím ukončíme hasičskou 
činnost před prázdninami. O prázdninách pojedeme 
jako každý rok stanovat do Chotětova. 

Za vedoucí mládeže SDH Semčice 
Tereza Šturmová 
a Kačka Procházková
Email: sopticisemcice@seznam.cz 
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Z ČINNOSTI TJ SOKOL SEMČICE
Vážení sportovní přátelé,
uplynuly nám další 3 měsíce a je zapotřebí opět 

zrekapitulovat, co se v tom našem sportovním areálu 
dělo. Od vydání posledního zpravodaje pro nás začaly 
asi ty nejméně příjemné měsíce z celého roku.

Od března jsme začali s každoročními přípravami 
na nohejbalovou a také koupací sezónu. Nohejbalová 
sezóna začíná z pravidla na konci dubna, takže priori-
tou číslo 1 pro nás bylo připravit kurty na první zápa-
sy. Chtěl bych poděkovat všem, kteří chodili pracovat 
na koupaliště, díky nim jsme to zvládli v čas a bez vět-
ších obtíží.

Fotbálky v tělocvičně ZŠ skončily a zatím to vypa-
dá, že stejně jako loni, tak i letos tím začaly dlouhé 
letní semčické fotbalové prázdniny, protože se zatím 
nepodařilo dát dohromady dostatečný počet fotba-
listů pro „antukovou“ sezónu 2015. Tak bude možné 
v areálu sledovat pouze nohejbalová a také volejbalová 
utkání. Díky tomu, že hned prvním zápasem nohejba-
lové okresní soutěže bylo derby mezi Semčicemi „B“ 
a Semčicemi „C“, nemohl si žádný ze soupeřů stěžovat 
na špatné herní podmínky.

Zároveň s úpravou kurtů probíhal úklid a údrž-
ba celého areálu. Letos na jaře jsme malovali ve vel-
kém. Obnovil se nátěr kompletně celé hlavní budovy. 
Opravena byla opadaná omítka zdí na záchodech, 
byly vyměněny sprchové baterie v šatnách. Dále byly 
obroušené a natřené konstrukce skokanského můstku, 
skluzavek a zábradlí u vstupu do koupaliště. Koneč-
ně se nám také podařilo zbavit se pichlavých keřů 
u kurtů, a to vše za doprovodu nekonečného sekání 
a odvážení trávy z areálu. Dokončeno bylo zkulturně-
ní rohu vedle tribuny – vydláždění místa po „plecho-
vé boudě“. Letos se zvládlo neuvěřitelně mnoho práce. 

Jen pro představu: dospělí členové letos již oddělali 187 
brigádnických hodin a k tomu děti dalších 40 hodin. 
Z těchto čísel mám neuvěřitelnou radost a jenom díky 
těmto lidem může náš areál vypadat tak, jak vypadá. 
Ještě jednou děkuji všem, kteří mají na našem areá-
lu takový zájem a snaží se ve svém volném čase něco 
s tím udělat.

Je také zapotřebí zmínit se o akcích, které už letos 
v areálu proběhly. 25. dubna se uskutečnil mariášový 
turnaj - tentokrát v hasičárně. 30. dubna se konal tra-
diční rej čarodějnic pro malé i velké čarodějnice. Vyšlo 
nám krásné počasí. Přípravné práce byly provedeny 
na poslední chvíli, ale vše se stihlo připravit a čaroděj-
nické odpoledne proběhlo v krásné dětské atmosféře, 
za kterou bych chtěl poděkovat Miloši Mocovi a zbyt-
ku omladiny, která se o to postarala.

Na první květnový sváteční den jsme vyrazili na 1. 
májový pochod. Někteří tradiční turisté se asi necha-
li odradit dopoledním deštěm, či byli ještě poněkud 
unaveni z hlídání májky (ale zase nám jako jediným 
v okolí zůstala stát) – a tak těch „pochodníků“ bylo 
pomálu. Na 16. hodinu bylo naplánováno přátelské 
fotbalové utkání mezi družstvy TJ Sokol Žerčice a SFA 
Semčice (viz dále).

Na konci května proběhl první ze série nohejba-
lových turnajů cukrovaru TTD, které pro ně zajišťu-
jeme. Počasí bylo zrovna v ten den hodně studené, 
ale jak sportovci z TTD, tak i naši pořadatelé si akci 
rozhodně užili. Máme za sebou dokonce i druhý 
turnaj TTD, který měl tradičně přátelskou atmo-
sféru. Ale jeden rozdíl tu přece jenom byl – poča-
sí tentokrát vyšlo na jedničku. Krásně jasno, tep-
lota kolem 25 °C a žádný vítr, který by mohl hru 
znepříjemnit.
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Ještě nás čeká poslední turnaj ze série TTD a to 
24. 6. Takže budeme doufat, že léto bude v plném 
proudu a i tento turnaj se vydaří dle očekávání.

Rád bych zmínil, že 7. 6. 2015 byla ofi ciálně zaháje-
na koupací sezona 2015. Ceny vstupného nebo perma-
nentek včetně informací o jejich získání jsou uvedeny 
na našich webových stránkách http://tjsokolsemcice.
webnode.cz/.

Tímto bych Vás – čtenáře Semčického zpravodaje – 
chtěl pozvat na největší hudební akci, která se v našem 
areálu za poslední roky koná. Dne 27. června 2015 od 

17:00 hod. se v areálu koupaliště Semčice koná další 
„SEMČICKÉ ROCKOVÁNÍ“!

Dále vás zvu také na naše tradiční letní akce:
4. 7. 2015 –  Memoriál Bohumila Sládka 

(volejbalový turnaj – s účastí 
extraligových hráčů)

25. 7. 2015 –  3. ročník Semčického desetiboje
21. 8. 2015 –  Půlnoční nohejbalový turnaj 

neregistrovaných hráčů

NOHEJBAL

Los okresní nohejbalové soutěže nám hned na 
1. kolo připravil pikantní duel –semčické derby. Po 
dlouhé době jsme opět měli možnost shlédnout vzá-
jemný souboj dvou semčických týmů.

V řádný hrací den, 28. 4. 2015, nám počasí nedovo-
lilo utkání odehrát, proto se první mistrovské utkání 
OS 2015 – TJ Semčice „B“ vs. TJ Semčice „C“ – ode-
hrálo hned následujícího dne 29. 4. 2015. Zimou pro-
křehlí diváci mohli vidět velmi dobré utkání s bojov-
nou atmosférou, které bylo navíc velmi vyrovnané. 
O vyrovnanosti svědčí i jednotlivé statistiky:

zápasy – 4:3, sety – 8:9, míče – 150:145, nesportov-
ní chování (zakopnutí míče) – 1:1 :-)

Herně bylo určitě na co koukat, protože všichni 
hráči se mezi sebou dobře znají, a tak je mnohem těžší 
se proti tak známému soupeři prosadit. Všem patří 
poděkování – hráčům za bojovnost a herní nasazení 
a divákům za vytvoření skvělé atmosféry. Jen poča-
sí mohlo být lepší. Uvidíme, jak si v odvetě na půdě 
„céčka“ povede semčické „béčko“…

Nyní jsme těsně před koncem prvního kola nohej-
balových soutěží. Dovolím si říci, že letošní nohejbalo-
vá sezóna nás opravdu těší. Zájem o nohejbal v Semči-
cích se opět zvedá, a to nejenom ze strany sportovců, 
ale i fanoušků, kteří na domácích zápasech dělají neu-
věřitelnou atmosféru. Tímto bych jim chtěl poděkovat 
za jejich přízeň, i když se nedaří každý zápas tak, jak 
bychom si představovali.

V okresním přeboru nastupuje v letošní sezó-
ně naše posílené Semčice „A“, které nedalo soupe-
řů ani trochu přičichnout anebo domnívat se, že by 
mohli být poraženi. Jejich výsledky jsou neuvěřitelné 
a s právem vévodí této soutěži bez jediné prohry. Rád 

bych zmínil zápas Semčice „A“ proti TJ Plazy „A“, kde 
nastupují jejich dlouholetí spoluhráči z druhé ligy. 
Po trošku nervózním začátku, spíš ze strany fanouš-
ků než hráčů, jelikož to jsou zkušení profíci a nervy 
mají z ocele, tento zápas opět skončil jednoznačně pro 
Semčice „A“ vítězstvím 6:1. Zde k nahlédnutí průběž-
né pořadí v OP:

 Z V P SC B
1. TJ Semčice „A“ 6 6 0 35:7 12
2. NK Benátky nad Jizerou 6 5 1 24:18 10
3. SK Jizerní Vtelno „A“ 6 4 2 24:18 8
4. TJ Plazy „A“ 6 4 2 25:17 8
5. Sokol Libáň 5 2 3 13:22 4
6. SK Jizerní Vtelno „B“ 5 1 4 14:21 2
7. TJ Sokol Mn. Hradiště „B“ 6 1 5 14:28 2
8. SK NOHEJBAL Hlavenec „B“ 6 0 6 12:29 0

V okresní soutěži je zatím leader také jednoznač-
ný. Bohužel to není ani jeden ze semčických týmů, 
které nastupují v této soutěži. Semčice „C“, který je 
na tom lépe, zatím hájí 3. pozici a hned na 4. místě je 
tým Semčice „B“. Zde už jsou výsledky dosti vyrov-
nané a bude hodně záležet na tom, jak se vyvrbí 
druhá polovina soutěže, protože boje to budou jistě 
neúprosné.

 Z V P SC B
1. TJ Plazy „B“ 5 5 0 23:12 10
2. NK Bakov Nad Jizerou 5 4 1 27:8 8
3. TJ Semčice „C“ 6 3 3 17:25 6
4. TJ Semčice „B“ 5 2 3 14:21 4
5. Sportovní areál Kolomuty 5 2 3 17:18 4
6. Sokol Brodce nad Jizerou 5 1 4 14:21 2
7. RANČ Dobrovice 5 1 4 14:21 2

FOTBAL

Na první květnový sváteční den bylo od 16 hod 
naplánováno přátelské fotbalové utkání mezi družstvy 
TJ Sokol Žerčice a SFA Semčice. Po krátké dopolední 
přeháňce se počasí umoudřilo a připravilo pro všech-
ny zúčastněné naprosto ideální fotbalové podmínky.

Protože tradiční semčický Prvomájový pochod 
měl zastávku na hřišti v Žerčících, mohlo být bez-
mála pět desítek diváků svědkem velmi kvalitní-

ho sportovního výkonu – fotbal se hrál doslova 
,,nahoru – dolů“.

Hostující tým se ujal po rychlé akci vedení. Druhý 
gól na sebe nenechal dlouho čekat a hosté šli do dvou-
brankového vedení, které zároveň určilo výsledek 
prvního poločasu. Kdo si myslel, že se druhý poločas 
bude v poklidu dohrávat, tak se velice mýlil. Hostu-
jící Semčice náskok z prvního poločasu sice uhájily 
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KULTURNÍ A SOCIÁLNÍ KOMISE

a i druhý poločas vyhrály v poměru 2:3 (celkově zví-
tězily 2:5), ale vítězství se nerodilo tak lehce, jak by 
mohl výsledek naznačovat.

V dresu Semčic se hattrickem blýskl Dušan Moc 
a velmi kvalitní výkon předvedl branku hájící Petr 
Kredba, který vychytal spoustu nadějných příležitostí 
domácích.

„Ve vyrovnaném zápase hrál celý tým kompakt-
ně a po dlouhé době opět předvedl kolektivní výkon“ 
pochvaloval si trenér hostí „s licencí“ Piedro Gonzáles 
(Petr Koštál).

Za SFA (Soubor Fotbalových Amatérů) 
Dušan Moc

SFA Semčice
Horní řada zleva: Petr Košťál, Martin Hlavsa, Pavel Mareš, Roman Klekner, Petr Kerner, Jiří Starý, 
Dušan Moc, Milan Dudek, Petr Kredba;
Dolní řada zleva: Roman Hřebík, Martin Šturma, Nenčo Jordanov, Jan Klimo, Daniel Hanák. 

Aktuální informace, fotografi e, plán akcí, brigády 
a ostatní dění v jednotlivých oddílech a v TJ Semčice, 
z. s. můžete sledovat na webových stránkách TJ nebo 
na stránkách obce Semčice:

http://tjsokolsemcice.webnode.cz/, 
http://www.obecsemcice.cz/, 

případně na Facebooku:
https://www.facebook.com/groups/110067615700657/

Za TJ Semčice, z. s. 
Ondra Hynek, 
Vladimíra Hynková

V neděli dne 31. 5. 2015 se konal na semčickém 
koupališti DĚTSKÝ DEN. Počasí nám přálo a po celý 
den panovalo slunečné počasí. Pro děti byl připra-
ven pestrý program. Děti si měly možnost vyzkoušet 
různé soutěže. Patřilo mezi ně kousání koláčů, hod 
na cíl, lovení balónků z bazénku, přebírání lentilek 
čínskými hůlkami, skákání v pytli a jiné. Každý, kdo 

měl zájem, si mohl nabarvit vlastní tričko a odnést si 
ho domů na památku. Jako motivaci za splněné úko-
ly děti na jednotlivých stanovištích získávaly razítka 
na soutěžní kartičku. Při splnění nadpoloviční větši-
ny úkolů si pak mohly vyzvednout náležitou odměnu 
v podobě menšího balíčku sladkostí, balónku a párku 
v rohlíku.
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Součástí odpoledního programu bylo vystoupení 
klauna z divadelního souboru Bouda z Holých Vrchů 
s názvem Nábor šašků. Také ukázka protiteroristické-
ho zásahu airsoft ové skupiny A.S.O.G. byla zajímavá. 
Nechyběl ani skákací hrad, který mohly děti využívat 
celé odpoledne.

Účast na akci byla hojná, pobavit se přišlo s rodiči 
přes sto dětí, za což jsme moc rádi a již se těšíme na 
příští rok.

Dovolte mi poděkovat pánům Brodským (B+B 
Krby – centrum vytápění Sukorady) za sponzorování 
zapůjčení skákacího hradu a panu Novotnému (Jarico 
Semčice) za obalový materiál na dárečky pro děti. Dále 
děkuji všem, kteří se podíleli na přípravě dětského dne 
a kteří v průběhu celého odpoledne vypomáhali.

Petra Hornerová, 
předsedkyně kulturní a sociální 
komise


